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Kansen 

Kansen zijn altijd aanwezig in de markt maar je hebt er geen invloed op. We moeten 
kansen zien te pakken op het juiste moment om hiermee de strategie van de gemeente of 
de samenleving te versterken. 

Winston Churchill zei het volgende; 

 Een pessimist ziet in elke kans de moeilijkheden. Een optimist ziet in elke 
 moeilijkheid de kansen. 

Als CDA zien we in de begroting 2021 de moeilijkheden maar zeker ook de kansen. 

2019 was een moeilijk jaar waarin er forse bezuinigingen doorgevoerd zijn om de kosten 
binnen het sociaal domein weer op orde te brengen. Ook de begroting 2020 was een 
lastige waarbij we de structurele bezuinigingen door moesten voeren. Wel zagen we hier 
kansen de lastenverhoging te beperken. 

We begonnen 2020 vol goede moed. De bezuinigingen van 2019 lagen op koers. 

Begin maart werden we geconfronteerd met de eerste bedreiging…Corona 

We noemden het ook wel een ‘gamechanger’. Inwoners werden getroffen door ziekte of 
het verlies van dierbaren. Maar ook de lokale economie werd ruw verstoord, mensen 
verloren hun baan en ondernemers zagen hoe hun toekomstperspectief verdampte. De 
gemeentelijke financiële huishouding ontkwam evenmin aan de gevolgen van de 
coronacrisis. Door de intelligente Lock down verminderden de inkomsten en werd er meer 
uitgegeven aan de gemeentelijke sociale regelingen en aan de lokale maatregelen die 
nodig waren om het virus te bestrijden.  

Corona brengt ook kansen. Mensen moeten zoveel mogelijk thuis werken, we zijn digitaal 
gaan vergaderen en hebben ontdekt dat dit ook vaak goed werkt. Er kwamen vele 
initiatieven om elkaar te helpen. Tegelijkertijd is er de bedreiging van vereenzaming, niet 
alleen bij ouderen maar ook bij jongeren die nu niet meer uit kunnen gaan en vaak thuis 
moeten studeren. Goed dat hier aandacht voor is in een nieuw preventiebeleid. 

We hebben respect voor het college en de organisatie die ondernemers tijdig helpen met 
alle regelingen die in het leven geroepen zijn. Maar ook voor de continuering van de zorg 
aan onze inwoners.  

We leven nu in een tijd waarbinnen alles in ijltempo kan veranderen. De tweede golf 
besmettingen leidt tot nieuwe contactbeperkingen, hierdoor zullen ondernemers te maken 
krijgen met een verder afnemende vraag naar hun producten en diensten. 

Dat betekent dat U als college volop aan de slag moet om mensen die hun baan zijn 
verloren weer aan het werk te helpen. Daardoor komen er extra uitgaven in het kader van 
de Buig als gevolg van de oplopende werkloosheid. Het CDA zou dan ook graag zien dat 
het college, voor zover wet- en regelgeving dit mogelijk maken, bij plannen en 
investeringen deze bij voorkeur door lokale ondernemers laat uitvoeren.  De gedachte is 
om lokale economie te ondersteunen en daarmee de gevolgen van Corona voor onze 
ondernemers en hun werknemers te verminderen. 



 
 

Als CDA blijven we opkomen voor de zwakkeren in de samenleving. Het is goed dat er 
aandacht is voor vroeg signalering van schulden zodat er eerder kan worden ingespeeld 
op schulden en betalingsachterstanden, dit ook in relatie tot de dubieuze debiteuren 
stand. 

We treden volgend jaar uit de GR Soweco en richten een lokaal sociaal werkbedrijf op om 
onze deelnemers hun werk te laten behouden. Dit doet u samen met onze lokale 
ondernemers. U gaat nog steeds uit van plan A en dat is goed, maar vergeet het plan B 
niet. 

Verder staan we voor de uitdagingen binnen het sociaal domein. Als CDA zien we graag 
dat de ingezette en geplande maatregelen binnen het sociaal domein worden 
doorgevoerd. De opgave is om een kwalitatief goed lokaal en efficiënt zorgstelsel te 
creëren waarbij er een goede balans is tussen de eigen verantwoordelijkheid van de 
inwoner en die van de lokale overheid. 

Voor het advies over dit beleid hebben we o.a. de WMO-raad in onze gemeente. Het CDA 
verzoekt het college om eens te kijken naar een modernisering van de adviesfunctie van 
de WMO-raad. Het gaat voor ons dan om bijvoorbeeld; taken van de WMO-raad, 
samenstelling, omvang en wat ons betreft zelfs een vergoeding.  De uitkomsten hiervan 
zien wij graag voor 1 juni 2021 tegemoet.  

Om onze inwoners te stimuleren zelf initiatieven te ontplooien om betere (WMO) zorg te 
verlenen, dienen wij een motie in om te onderzoeken of er een innovatiefonds kan komen 
voor zorg initiatieven van onderaf, wat bij kan dragen aan de kwaliteit en een 
kostenreductie. (Motie) 

Wij zijn content met het feit dat er geld beschikbaar is in deze begroting voor de 
agrarische sector. College kijk vooral naar de kansen voor deze sector. De Agrarische 
sector is van wezenlijk belang in onze gemeente. Zij zijn veelal betrokken bij alle thema’s 
die we hebben. Zorg dat we samen sterk staan. 

Zo zijn er ook kansen op het gebied van wonen. Tiny Houses staan op de agenda.  In 
Haarle hebben inwoners naar de kansen gekeken en gezamenlijk met de gemeente deze 
gepakt, geweldig! 

Het CDA hoeft geen nieuw strategisch woningbouwplan. Liever een actief grondbeleid en 
nu aan de slag bijvoorbeeld in Daarlerveen en Daarle.  Er zijn al meerdere plannen o.a. in 
Daarle waaronder die van het sportpark. Kijk samen, eventueel ook met de provincie, hoe 
u hier kansen kunt pakken op het gebied van wonen, zorg, sport en dorpshuisfunctie. De 
provincie heeft vaak mogelijkheden voor Sociale kwaliteit en een leefbaar platteland.  

Bouwmogelijkheden mogen overal in onze gemeente ontwikkeld worden en voor het CDA 
ook meer dan voor eigen behoefte en zeker voor starters. Dat is goed voor de 
leefbaarheid, voor de scholen, de ondernemers maar ook voor het accres en om 
vergrijzing tegen te gaan. (Motie) 

Nu de Kanaalregeling van start gaat vragen wij het college om naar de kansen te kijken 
voor een bredere gebiedsaanpak in Daarlerveen. Betrek hierbij ook onze eerdere brief. 

 



 
 

De noodzakelijke OZB-verhoging deed en doet ons pijn. We zien echter mogelijkheden 
om de OZB-verhoging van 7,5% voor 2021 terug te draaien. Om dit niet nogmaals te 
hoeven doen in deze raadsperiode verzoeken we het college om bij de vaststelling van de 
tarieven in Februari 2021 met een voorstel te komen om dit ook voor 2022 al te regelen. 
(Motie) 

Blijf inzetten op een eerlijke herverdeling van het gemeentefonds en compensatie corona. 
Als er zicht is op structureel meer geld uit Den Haag dan wil het CDA graag dat het 
college de lasten voor onze inwoners structureel verlaagt, zodat we met onze 
gemeentelijke lasten weer richting een gemiddelde gemeente in Overijssel opschuiven. 

Op de planning staat de vervanging van de toplaag op sportpark Smidserve. Het blijkt dat 
het nieuwe kunstgrasveld nog steeds niet voldoet. Kunt u samen met Ten Cate kijken 
welke kansen er zijn om beide velden goed bespeelbaar te maken? Ga ook samen met 
de Lochsprinters op zoek naar een oplossing voor de aanleg van hun nieuwe crossbaan. 

Een fietsvriendelijke gemeente worden is uw ambitie. Dat is heel mooi en goed dat u 
aandacht heeft voor de toename van E-bikes in relatie tot de veiligheid. Veel aandacht is 
hierbij voor de F35 maar zorg ook voor veilige fietsverbindingen tussen de kernen in onze 
gemeente en verbind deze met onze omringende gemeenten. In het kader van de 
uitbreiding Sallandse Heuvelrug zien wij hier kansen voor de nabije toekomst. Neem dit 
mee in de actualisatie fietsstructuurplan.  

Naast de F35 hebben we de N35. Blijf druk houden samen met de provincie richting Den 
Haag en benut iedere kans om van de N35 een veilige A35 te maken. 

Op het gebied van de energietransitie zijn wij als gemeente goed op weg. Niet alleen, 
maar samen met een breed participatieveld. Blijf stappen zetten en pak de kansen. Om 
CO2 reductie nog meer te stimuleren roepen wij het college op om te kijken naar de 
mogelijkheden van een snellader voor elektrische auto’s.  Dit zou wat ons betreft prima 
kunnen in combinatie met een truckparking of bij de optimalisatie van de parkeerplaats bij 
het bezoekerscentrum. (Motie) 

College en organisatie, ook u hebt een taakstelling tot vermindering van het aantal Fte’s. 
Toch ziet u kansen om, om te buigen, flexibel te zijn en de inwoners tot dienst te zijn. 
Namens de fractie van het CDA bedank ik u allen dan ook voor uw inzet en bereikte 
resultaat na alle forse opgaves die wij gezamenlijk gesteld hebben.  

Kansen krijgen, kansen pakken, kansen worden ons gegeven door de Allerhoogste. 

 Een pessimist ziet in elke kans de moeilijkheden. Een optimist ziet in elke 
 moeilijkheid de kansen. 

Het blijft altijd schakelen, niet alleen voor ons als raadsleden, juist dat maakt de lokale 
politiek zo ongelofelijk verantwoordelijk en boeiend! 

Anchela Mak-van Petersen 
Fractie voorzitter  


